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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 11/2022(361) 

 
 
Datum a čas konání: 6. prosince 2022 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 19 senátorů) 

Omluveni: Skřek/FAST, Kosová/FSI, Opravil/FCH, Diviš/FCH, Zahrádka/FCH, 
Hrůza/FaVU, Homola/FaVU, Žák/FaVU 

Stálí hosté:  PaedDr. Slezáček/CESA, Ing. Bradáč/ ÚSI (omluven) 

Hosté: rektor Janíček, prorektorka Šimberová, prorektor Doupovec,  
kvestorka Němcová 

Omluveni: prorektoři Weiter, Houser a Pěnčík, kancléř Gregorek 
 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 10/2022 ze dne 8. 11. 2022 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Ekonomické záležitosti  
 Informace o přípravě Pravidel Rozpočtu VUT v Brně – Teze pro rok 2023 
 Další ekonomické záležitosti 

8. Legislativní záležitosti 
 Dodatek č. 6 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT 

 Dodatek č. 1 ke Mzdovému řádu VUT 
 Dodatek č. 1 k Řádu výběrových řízení VUT 

9. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Návrh rektora na doplnění Vědecké rady VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

10. Pedagogické záležitosti 
 Další pedagogické záležitosti 

11. Různé   
 Termíny zasedání AS VUT v I. pololetí roku 2023 
 Různé 

 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal rektora Janíčka, členy ve-
dení VUT – prorektorku doc. Šimberovou, prorektora prof. Doupovce a kvestorku Mgr. Němcovou. 
Dále přivítal přítomné členy AS VUT, stálé a ostatní hosty zasedání.  
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Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, členové AS 
VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Dle sdělení rektora Janíčka se vedení VUT dohodlo, že o předložených legislativních dodatcích tý-
kající se změn Mzdového řádu VUT a Řádu výběrových řízení VUT bude AS VUT hlasovat o jejich 
schválení až na lednovém zasedání AS VUT.  
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 10/2022 ZE DNE 8. 11. 2022  
 
Zápis z jednání AS VUT č. 10/2022 ze dne 8. 11. 2022 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
26. 11. 2022 (uložen na Sharepointu). K zápisu vznesla drobnou připomínku předsedkyně LK AS 
VUT Mgr. Musilová, která upřesnila výsledek hlasování o usnesení LK AS UT per rollam – doporu-
čení ke schválení návrhu Dodatku č. 1 ke Statutu FIT – viz bod 12. Legislativní záležitosti (str. 9 
zápisu). Upravený zápis obdrželi členové AS e-mailem dne 1. 12. 2022 (uložen na Sharepoint AS 
VUT).  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS VUT konstatoval, že do dnešního dne již 
nebyly vzneseny žádné další připomínky, ani zasláno jiné doplnění zápisu. Vzhledem k tomu, že 
připomínky nebyly vzneseny ani na dnešním zasedání AS, bylo ihned přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 10/2022 ze dne 8. 11. 2022 – verzi 
ze dne 1. 12. 2022.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 
 
▪ Rektor přivítal na posledním zasedání kolegia rektora nového děkana FA, Ing. arch. Radka Su-

chánka, Ph.D. Žádost rektora o projednání návrhu na členství Ing. arch. Suchánka ve Vědecké 
radě VUT bude dnes projednávat AS v rámci bodu 9. Záležitosti KTČ AS VUT. 

▪ Pravidla sestavování rozpočtu na rok 2023: Rektor sdělil informace týkající se financí, které VUT 
obdrží z MŠMT ČR, na jejichž základě lze zpracovat pravidla pro sestavení rozpočtu a následně 
Rozpočet VUT na r. 2023. Dále shrnul teze nastavení modelu rozpočtu zpracovávaného tak, aby 
odrážel maximálně skutečnost dosahovaných výkonů a v případě vzdělávání počtu studií. Není 
udržitelné pokračovat v rozdělování finančních prostředků bez reflexe skutečných parametrů. Na 
druhé straně je třeba zamyslet se nad způsobem kompenzace některých dopadů, které tímto 
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nastavením pravidel vzniknou (diskuse na téma tlumicích efektů případného skokového propadu, 
kdy meziroční pokles by neměl přesáhnout např. 10 %.). Probíhá zejména diskuse o ukazateli Q 
– příklon k nezapočítávání doktorských studií – podporu tomuto směru vyjádřil také předseda AS 
VUT. Dne 10. 1. 2023 v rámci zasedání kolegia rektora proběhne samostatné jednání k rozpočtu, 
kterého se budou účastnit děkani, ředitelů VŠ ústavů a tajemníci F/S.  

▪ VUT ranking: rektor se setkal se zástupkyní THE, Annou Orlovou, jednání se týkalo parametrů, 
kterých VUT dosahuje, mechanismů jejich stanovování a možností, jak tyto parametry vykazo-
vat. Navzdory diskusím o relevanci mezinárodních žebříčků se VUT musí orientovat na zlepšo-
vání parametrů, které do hodnocení vstupují, obecně se jedná o parametry vesměs relevantní. 

▪ QS ranking: Oslovení kontaktů pro QS Academic / Employer Reputation Survey. Rektor požádal 
děkany a ředitele VŠÚ, aby shromáždili kontakty za danou fakultu / VŠ ústav a zaslali je na e-
mail kneblova@vutbr.cz do 9. ledna 2023. 

▪ Děkan FaVU na výzvu rektora sdělil informace k vývoji situace ve věci požadavku uměleckých 
akademií (4UVŠ) na účelové navýšení rozpočtu 4UVŠ o 40 mil. Kč na rok 2023 z důvodu potřeby 
navýšení mezd akad. pracovníků. Navýšení rozpočtu pro 4UVŠ bylo doporučeno RVŠ i ČKR. 
Asociace uměleckých fakult (AUF), které je FaVU členem, se proti návrhu 4UVŠ vymezila, neboť 
nadále prohlubuje nerovnosti financování identických oblastí vzdělávání Umění v případě obsa-
hově a kvalitativně rovnocenných studijních programů, které je již v intencích stávajících mecha-
nismů z podstaty disproporční (odlišný́ způsob bonifikace KEN, RUV, FUČ, respektive přístupu 
k DKRVO). AUF proto navrhuje systémově se soustředit na navýšení FUČ a jeho alokaci v rámci 
celého segmentu vysokého uměleckého školství. Komentář rektora: Situace je komplikovaná na 
všech VŠ. ČKR byla mj. požádána o podporu také Asociací děkanů filozofických fakult ČR, a to 
v jednáních s představiteli MŠMT k tématu kritické mzdové situace filozofických fakult. Toto téma 
by mělo být s MŠMT projednáváno prostřednictvím univerzit, ne prostřednictvím fakult a jejich 
asociací.  

▪ Vysokoškolská okupační stávka na FaVU / 14. 11.– 16. 11. 2022: Rektor jednal s děkanem FaVU 
a setkal se se zástupci Ekobuňky FaVU. Řada formulovaných „požadavků“ je na VUT již dlouho-
době reflektována, což rektor doložil konkrétními podklady – provedené energetické audity, za-
teplování, environmentálně a sociálně odpovědné zadávání apod. Závěr: Je třeba více informo-
vat o přijímaných opatřeních, přístupech k sociálně a environmentálně odpovědnému zadávání, 
výsledcích energetických auditů a odstraňování jejich nálezů. Do politických požadavků VUT 
nebude vstupovat. 

▪ Konference Czeducon/21.11.–22.11.2022: V Praze proběhla mezinárodní konference Czeducon 
– konference o strategickém řízení univerzit v Evropě, o proměnách a prioritách v oblasti vyso-
koškolského vzdělávání v Evropě, o posílení spolupráce mezi evropskými univerzitami a inter-
nacionalizaci univerzit. Hlavní témata: Evropské univerzitní aliance; Univerzity a jejich společen-
ská role; Mezinárodní mobilita; Boloňský proces a ECTS; European degree label; Microcreden-
tials; Profesní studijní programy. Všechna uvedená témata měla jednoho společného jmenova-
tele – a to studenty, kterým mají tyto nové koncepty umožnit získávat během studia mezinárodní 
zkušenosti, podporovat mobilitu, zvyšovat prostupnost a uznávání dosaženého naučení, získat 
větší flexibilitu ve volbě studijního profilu a zvyšovat tak jejich konkurenceschopnost na trhu 
práce. Studenti na konferenci rovněž aktivně prezentovali svoje zkušenosti z účasti v evropských 
univerzitních aliancích i svoje pohledy a očekávání od vysokoškolského studia. 

Následovala diskuse účastníků zasedání AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména předseda EK 
AS VUT RNDr. Popela, doc. Jaroš, Ing. arch. Galeová, předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová 
a rektor Janíček. Diskuse se týkala zejména „Okupační stávky“ a postoje studentů VUT vůči ekolo-
gické problematice. V diskusi bylo doporučeno, aby si kolegové, kteří se této problematice věnují, 
doplnili i poznatky z oblasti exaktních věd – matematiky, fyziky a statistiky, které jsou třeba k řešení 
těchto problémů. Tito lidé by měli uznat i názory druhých a nevytvářet problémy nové.  
 
 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Informace z Workshopu na MŠMT k profesním profilům studijních programů: 

mailto:kneblova@vutbr.cz
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- Požadavky na profesní studijní programy (garant, obsah, personální zajištění, praxe či prak-
tická výuka) stanovuje Nařízení vlády č. 274/2016 Sb. o standardech pro akreditace ve vy-
sokém, školství.  
o Nižší kvalifikační požadavky na garanty profesně orientovaných SP. 
o V profesních SP je stanovena povinnost praxe (BSP) popř. praktické výuky (MSP) v pře-

depsaném rozsahu. 
- MŠMT ve svých strategických dokumentech předpokládá až 30 % profesně orientovaných 

SP v ČR. Realita je však taková, že naprostá většina studijních programů v ČR, které reálně 
připravují absolventy k výkonu nějaké profese (lékaři, právníci, učitelé, hudebníci..) jsou aka-
demické. 

- Nižší požadavky na garanty evokují nižší úroveň těchto programů (Fachhochschule), VŠ se 
obávají škálování s dopady na financování. 

- V diskusi zazněl názor vázat profesní profil SP na regulovaná povolání.  Zazněl i názor zrušit 
profil studijního programu (protože v zahraničí se nepoužívá). 

- Náměstkyně Wildová opakovaně ujišťovala, že v souvislosti s profesními programy nehrozí 
vysokým školám žádné škálování ani nižší financování.  

- K dané problematice bude ustavena pracovní skupina.  
▪ Po projednání s CVIS byla provedena technická změna směrnice https://www.vut.cz/uredni-

deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-6-2019-mezifakultni-vyuka-svobodnych-pred-
metu-na-vut-d185071. Jde o to, že termín pro vytvoření nabídky svobodných předmětů v IS VUT 
není omezen pevným začátkem, ale pouze termínem, do kdy nejpozději je nutné toto provést, 
a to do 15. 8. pro zimní semestr a do 4. 1. pro letní semestr. 

▪ RVH dne 22. 11. 2022 schválila Plán hodnocení studijních programů pro rok 2023.  
▪ Výstup ze zasedání DR KaM 22. 11. 2022: 

- DR KaM projednala a doporučila rektorovi k podpisu „Kolejní řád 2023/2024“ a „Pravidla pro 
ubytování studentů a zaměstnanců VUT v kolejích VUT v Brně 2023/2024“. DR KaM též 
schválila „Smlouvu o ubytování 2023/2024“. 

- DR KaM schválila zvýšení cen ubytování, a to ve dvou etapách: od 1. 1. 2023 o 10% a od 
1. 4. 2023 o 7% (počítá se ze základu roku 2022), přičemž zvýšení cen ubytování od 1. 4. 
2023 může být ještě upraveno na příštím zasedání DR KaM v únoru 2023. I po výše uvede-
ném zdražení budou ceny ubytování na VUT nižší než na ostatních brněnských univerzitách. 

▪ Ve spolupráci s odborníky ze ZČU proběhlo na VUT školení akademických pracovníků zaměřené 
na distanční vzdělávání, on-line výuku a blended learning.  

▪ Dne 30. 11. 2022 se prorektor zúčastnil zasedání pracovní skupiny ČKR pro spolupráci s NAÚ. 
Závěry k realizaci on-line výuky pro studijní programy v prezenční formě studia: 
- Prostá úspora energií není důvod pro realizaci on-line výuky. 
- On-line výuka musí být účelná a zvyšovat kvalitu zejména v oblasti internacionalizace. 
- Zůstává informační povinnost v případě realizace on-line výuky při mimořádných situacích. 

▪ Ke dni 15. 5. 2023 bude končit členství šesti členům RVH VUT. Podle § 12a zákona o VŠ je 
jmenování RVH poměrně komplikovaný proces: Jednu třetinu jmenuje rektor na základě návrhu 
vědecké rady a jednu třetinu na návrh akademického senátu. Dle Statutu VUT však rektor může 
návrhy z AS VUT a VR VUT odmítnout a požádat o návrhy nové. VR nakonec projednává záměr 
rektora jmenovat či odvolat členy RVH a AS dává rektorovi souhlas ke jmenování a odvolání 
členů RVH. Podle čl. 4 Jednacího řádu RVH VUT, „Při jmenování členů RVH dbá rektor, aby v ní byly 

zastoupeny hlavní obory tvůrčí činnosti a hlavní obory vzdělávací činnosti uskutečňované na VUT“.  

Doc. Hanáček doplnil informaci prorektora Doupovce o změnu v zastoupení AS v RVH VUT – do 
RVH VUT budou jmenováni 2-3 noví zástupci AS VUT, příští týden se bude konat jednání ohledně 
nových zástupců v RVH VUT, kteří by měli být posuzováni i z hlediska vyváženosti zastoupení fakult 
VUT. Za AS VUT doc. Hanáček předpokládá, že budou do RVH VUT navrženi místopředseda AS 
VUT doc. Opravil/FCH, předseda PK AS VUT doc. Steinbauer/FEKT a předsedkyně SK AS VUT 
Ing. Kruljacová.  
 
 
 

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-6-2019-mezifakultni-vyuka-svobodnych-predmetu-na-vut-d185071
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-6-2019-mezifakultni-vyuka-svobodnych-predmetu-na-vut-d185071
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-6-2019-mezifakultni-vyuka-svobodnych-predmetu-na-vut-d185071


 

5 / 12 

➢ Prorektorka Šimberová 
 
▪ INTERNACIONALIZACE 

EULiST: 
- V průběhu prosince a ledna proběhnou tři meetingy zaměřené na finalizaci rozpočtu projektu.  
- VUT jedná o připojení MMB coby Associated partnera projektu: na MMB odeslány všechny 

potřebné podklady projektu. V pátek 2.12. 2022 proběhla schůzka v rámci Management Bo-
ard Meeting. 

- Proběhl webinář Evropské univerzity – novinky ve výzvě 2023: Komise doporučuje zaměřit 
se na dlouhodobou vizi jakým způsobem se prohloubí úroveň spolupráce mezi jednotlivými 
univerzitami. Je potřeba přijmout v rámci projektu strategii, kterou všechny univerzity přijmou 
za svou v rámci svých fakult a součástí. V roce 2024 bude vypsána dodatečná výzva plně 
zaměřená na podporu nových aliancí. V současné výzvě jsou finance pro nové aliance ome-
zeny, očekává se, že z dostupného budgetu budou podpořeny jen cca tři nové aliance. 

- Proběhla revize zapojení pracovníků F/S na aktivitách sítě a budou jim vyplaceny odměny 
za vykonanou práci. 

CESAER: 
Probíhá zapojování dalších pracovníků F/S do sítě, přednostně jsou řešena témata udržitelnosti. 
Proděkanům byl představen systém hodnocení v této síti. 

Zahraniční návštěvy:  
- VUT hostilo malajského prince – dne15.11. 2022. Jednání se účastnili: rektor Janíček, pro-

rektorka, vedoucí Odboru internacionalizace, Ing. Tesařová, zástupci FSI, FIT, FEKT a FSI. 
Od příštího roku bude pan Tunku konzulem pro ČR a vítá spolupráci v oblasti vzdělávání, 
výzkumu i aplikací reagujících na aktuální výzvy společnosti. 

- V prosinci VUT chystá on-line meeting rektorů Ariel University (Izrael) a VUT. Termín 
14. 12. 2022. 

- V lednu jsou připravovány návštěvy na úrovni rektorů s univerzitami z Grazu a Krakova.  
Podrobnosti k delegaci z GRAZu: Delegace z TU Graz dorazí na VUT ve středu 25. 1. 2023, 
v čase 11:00 –16:00 hodin. Složení delegace:  

o Prof. Harald Kainz, Rector. 
o Prof. Wolfgang Boesch, Dean of the Faculty of Electrical and Information Engineer-

ing and head of the Institute of Microwave and Photonic Engineering. 
o Assoc. Prof. Mario Hirz, deputy head of the Institute of Automotive Engineering. 
o Prof. Franz Wotawa, head of the Institute of Software Technology.  

Ideální program z jejich strany: 
o Schůzka na Rektorátu s vedením ohledně prohloubení spolupráce a zaměřením také 

na oblast udržitelnosti.  
o Schůzky/návštěvy laboratoří zaměřené na specifické oblasti, které jsou řešeny 

účastníky TU Graz delegace.  
Tento týden budou osloveny F/S, s nabídkou účasti na tomto jednání.  

▪ OSTATNÍ 

Erasmus+ EWP: 
CVIS nahrál podepsanou smlouvu týkající se napojení VUT do EWP do systému a zatím čekají na 
odezvu. Od 1. 1. 2023 by měl začít fungovat systém IIS (Inter Institucionálních Smluv), referentky 
byly proškoleny. V příštím roce bude CVIS řešit další témata – jako je Learning Agreements, 
Transctripts of Records, Students Cards apod., v lednu budou stanoveny priority. 

KA171 Kreditová mobilita: 
Byla vyhlášena výzva 2023 na projekt KA171 Kreditová mobilita. Projektová žádost se skládá ze 
dvou částí – první část je společná pro všechny regiony a popisuje, jak budou v průběhu projektu 
rozděleny odpovědnosti, role a úkoly mezi VUT a našimi partnery. Žádost se podává v českém ja-
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zyce. Seznam partnerských zemí, se kterými je možné navázat spolupráci, je možné nalézt v pro-
gramové příručce na straně 6. Deadline pro podání žádosti je 23. 2. 2023 12:00 (bruselský čas), 
dodání podkladů do 10. 2. 2023. 

Fotosoutěž: 
Na Odboru internacionalizace proběhla fotosoutěž, do které bylo zasláno celkem 120 fotografií. Dne 
12.12. 2022 proběhne předávání výher výhercům fotosoutěže ve dvoraně Rektorátu, kde budou 
některé fotografie také vystaveny. Hodnotili jak studenti na FB, tak zaměstnanci Odboru internacio-
nalizace.  

Informace o oficiální návštěvě zástupců VUT v Ománu: 
V termínu 25.11.–30.11. 2022 proběhla oficiální návštěva zástupců VUT (FAST, FIT, FSI, ÚSI). Jed-
nání proběhla na univerzitě SQU a týkala se zejména výměny studentů, nabídky aktuálních témat 
pro řešení výzkumných témat s aplikačním dosahem. Mimo jiné bylo sděleno, že v Ománu existuje 
cca 40 odvětví, která hledají vznikající technologie budoucnosti. Následně probíhá příprava propo-
jení konkrétních vybraných témat s lidmi na obou stranách, chystá se další on-line setkání na úrovni 
College of Engineering a zástupců našich F/S, dále proběhne výměna nabídky studijních pro-
gramů/letních škol apod. VUT zahrne Omán do nově otevřené žádosti o kreditovou mobilitu (dead-
line únor 2023), také vznikla dohoda, že zkusíme podat společný projekt TAČR v programu DELTA 
(až bude otevřena nová výzva) apod. Proběhla také jednání na úrovni Traffic Royal Oman Police 
(s generálním ředitelem) a dále na Ministerstvu dopravy ohledně řešení bezpečnosti na silnicích – 
budou připravena další online jednání s ÚSI, FIT). Proběhla návštěva The State Council, kde zá-
stupce VUT přivítala senátorka Dr. Raya bint Salim Said Al-Manthari, která projevila zájem o ná-
vštěvu ČR. Další schůzka proběhla na centrále PDO (Petroleum Development Oman) s Head Water 
managementu, kde projevili zájem o další hlubší jednání týkající se řešení čištění vody, technologií 
a znalostí řízení v oblasti vodního hospodářství. 
 
➢ Kvestorka Němcová 

▪ Elektronická FK neinvestičních, investičních a skladových objednávek: K 1. 1. 2023 dojde ke spuš-

tění předběžné FK na objednávkách elektronicky. Byla proškolena všechna objednávková místa, infor-
mace jsou zde. Objednávku bude podepisovat příkazce operace, správce rozpočtu a případně vedoucí 
HS prostřednictvím podpisové knihy. Všem osobám přijde notifikace (dtto jako u nákupního domu či po-
žadavku na CVIS) s upozorněním na zahájenou FK a požadavkem na schválení. V podpisové knize bude 
možné objednávku schválit nebo s relevantním komentářem zamítnout. Aby proces probíhal zdárně, je 
nutné, aby v daný den, kdy se má objednávka podepisovat, byla k dispozici odpovědná osoba. Pokud není 
stanoven pověřený zástup, je třeba zvážit dopověření. Systém reaguje na nastavené nepřítomnosti (=de-
legace) pověřených osob, tzn. že v případě, kdy zástupce není pověřený, objednávka bude v systému 
uložena do doby, než skončí delegace hlavní pověřené osobě. Doporučeno maximální využívání elektro-
nického schvalování jako včasného nástroje schvalování FK před vznikem závazku. Příkazcům operace 
přijde notifikace (dtto jako u nákupního domu či požadavku na CVIS) s upozorněním na zahájenou FK 
a schválení do Podpisové knihy, zde objednávku schválí nebo s relevantním komentářem zamítne. Sys-
tém reaguje na databázi pověřených osob a delegace. 

▪ Rekonstrukce objektů FSI: VUT pokračuje v rámci dalších plánovaných etap v rekonstrukci budov FSI, fi-
nancovaných z programu MŠMT 133220:  
- VUT – rekonstrukce a modernizace areálu FSI – objekt B2, etapa II“, registrovanou v EDS pod číslem 

133D22M000003, 
- VUT – Rekonstrukce a modernizace areálu FSI – objekt A2 a KH2“ registrovanou v systému EDS pod 

číslem 133D22M000004.  

 
5. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
Předseda AS VUT doc. Hanáček informoval členy AS, že se v rámci zasedání Předsednictva Rady 
vysokých škol, které se konalo tentokrát formou výjezdního zasedání na Univerzitě Tomáše Bati ve 
Zlíně zúčastnil jednání Fóra předsedů akademických senátů VŠ, toto zasedání se konalo ve dnech 
24. 11. – 25. 11. 2022.  Během jednání byla diskutována zejména následující témata: - Kontrolní 

https://www.dzs.cz/sites/default/files/2022-10/ICM%20Handbook%20-%20Version%205.1.pdf
https://www.dzs.cz/sites/default/files/2022-10/ICM%20Handbook%20-%20Version%205.1.pdf
https://vutbr.sharepoint.com/sites/eFK/SitePages/Objednavky.aspx
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role AS VVŠ; - Kontrola využívání finančních prostředků; - Ochrana osobních údajů; - Financování 
VŠ (nárůsty cen energií, dopady inflace, demografický vývoj).  

Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela sdělil, že výjezdní zasedání P RVŠ se konalo dne 24. 11. 
2022 jak prezenčně, v prostorách Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, tak i on-line prostřednictvím MS 
Teams. Příští týden dne15. 12. 2022 se uskuteční seminář týkající se Metodiky 17+. Dále RNDr. 
Popela informoval o přijatých usneseních Předsednictva RVŠ.  

K bodu 5. Ekonomické informace 

Usnesení:  

Předsednictvo Rady vysokých škol v souladu s usnesením říjnového zasedání Sněmu Rady vysokých škol:  

- Důrazně nesouhlasí s návrhem střednědobého výhledu státního rozpočtu pro léta 2024 a 2025 pro 
oblast Vědy a VŠ tak, jak je obsažen v návrhu státního rozpočtu, neboť hrozící více než 5 mld. propad 
prostředků určených pro oblast Vědy a VŠ by prakticky znamenal nejen eliminaci jakéhokoliv rozvoje 
vysokého školství, ale přímo ohrožení existence řady VŠ, což je v přímém rozporu s potřebami rozvoje 
české ekonomiky a společnosti. Stejně tak nezahrnutí částky 800 mil. Kč určený v návrhu SR pro rok 
2023 na krytí zvýšených energetických nákladů VŠ do dalších let 2024-25 je naprosto nerealistickým 
opatřením ohrožujícím samotný rozsah výuky VVŠ.  

- Upozorňuje, že zastropování cen energií a plánovaný nárůst rozpočtu VŠ obsažený v návrhu státního 
rozpočtu pro rok 2023 ve výši 800 mil. Kč představuje sice jistou pomoc VŠ při řešení energetické 
krize, nezabrání však výraznému dopadu této krize do financování VŠ a naprosto nelze připustit, aby 
se nutnost vnitřního dofinancování energetických nákladů na jednotlivých školách negativně promítla 
do omezování rozsahu či forem výuky. Stejně tak zbývající částka navrženého nárůstu rozpočtu VŠ v 
návrhu státního rozpočtu pro rok 2023 ve výši 513 mil. Kč naprosto neřeší zejména již opravdu krizo-
vou situaci v oblasti mzdového ohodnocení zejména pedagogických pracovníků VŠ. Tato situace ne-
odpovídá významu VŠ ve společnosti, nezaručuje jejich nezbytný rozvoj, a to v situaci, kdy na VŠ 
začínají přicházet populačně silné ročníky.  

- Jednoznačně podporuje pozměňovací návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2023 
poslanců Raise a Vondráka navrhující navýšení prostředků pro oblast VŠ o 1,430 mld. Kč (Sněmovní 
tisk č. 315/0).“ 

Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol ukládá svým zástupcům v Reprezentativní komisi MŠMT: • vy-
jádřit se k negativnímu dopadu rozdělení částky 800 mil. Kč určených na krytí zvýšených energetických výdajů 
VŠ cestou ukazatele F • doporučit ministerstvu zvážit institucionální povahu zbývající částky nárůstu rozpočtu 
ve výši 500 mil. Kč a přehodnotit záměr alokovat je VŠ prostřednictvím K • doporučit ministerstvu upřednostnit 
nárůst prostředků určených na specifické potřeby studentů oproti nárůstu prostředků na U3V • doporučit mi-
nisterstvu hledat cesty možného posílení mzdových prostředků 4VUŠ. 

K bodu 6. Informace o vypořádání připomínek k novele zákona o VŠ 

Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí informaci o dosavadním průběhu vypořádání 
připomínek k novele zákona o vysokých školách. Rada vysokých škol konstatuje, že kvůli absenci konečného 
paragrafového znění u řady připomínek, a to i zásadních, není jasné, jakým způsobem MŠMT tyto připomínky 
reprezentací vypořádalo. V této souvislosti Rada vysokých škol kvituje rozhodnutí MŠMT, že Rada vysokých 
škol bude plnohodnotným připomínkovým místem i v dalších fázích projednávání návrhu. 

K bodu 7. Zprávy z komise pro umělecké vysoké školy 

Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávu Komise pro umělecké vysoké školy 
o konání sympozia uměleckých vysokých škol a fakult ze dne 4. 11. 2022 a závěry vzešlé z tohoto sympozia. 
Předsednictvo Rady vysokých škol ukládá svým zástupcům v Reprezentativní komisi MŠMT doporučit minis-
terstvu hledat cesty možného posílení mzdových prostředků 4VUŠ. 

K bodu 8. Zprávy z komise pro vzdělávací činnost 

Usnesení: Předsednictvo RVŠ ČR doporučuje vysokým školám, aby nadále věnovaly velkou pozornost otázce 
akademických svobod, konkrétně svobodě projevu a jejímu dodržování na půdě vzdělávacích institucí. Ne-
zbytnou součástí působení vysoké školy je pěstování svobodné diskuse bez omezování názorové plurality, 
současně vždy ale založené na racionálně či empiricky relevantním poznání. S úctou k odkazu událostí spo-
jených se 17. listopadem vysoké školy vždy musí být ochráncem demokracie a občanských svobod. 

Ing. arch. Galeová (delegátka VUT ve Sněmu RVŠ za Fakultu architektury a je členka / místopřed-
sedkyně pracovní komise RVŠ pro umělecké vysoké školy) se nemohla jednání sněmu zúčastnit ze 



 

8 / 12 

zdravotních důvodů. Na dnešním zasedání AS krátce doplnila informace z úrovně pracovní komise 
RVŠ pro umělecké vysoké školy týkající se zejména financování uměleckých fakult. Dále se usku-
tečnila diskuse účastníků zasedání AS VUT týkající se financování uměleckých fakult na jiných VŠ 
než uměleckých, které mají oproti koeficientu financování uměleckých fakult na uměleckých vyso-
kých školách (AVU, AMU, JAMU) nižší koeficient náročnosti.  

Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová na závěr informovala, že v termínu 9. – 11. prosince proběhne 
výjezdní zasedání Studentské komory Rady vysokých škol na FEKT VUT. 

 
Informace z RVŠ, včetně zápisů z jednání, jsou přehledně uvedeny na níže uvedených webových 
stránkách RVŠ – viz: 

viz https://radavs.cz/RVS-1.html 

https://radavs.cz/RVS-60-version1-rvs_informace_z_15_zasedani_predsednictva_24112022.pdf 
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o činnosti SK AS VUT:   
▪ Schůzka studentských organizací: Ve čtvrtek 1. 12. 2022 proběhla letošní poslední schůzka zá-

stupců SK AS VUT a vedení fakultních SK AS a studentských organizací na VUT. Jednání se 
konalo na FEKT, v této souvislosti předsedkyně SK AS poděkovala děkanovi Aubrechtovi za 
poskytnutí prostoru. 

▪ Příručka doktorským studiem: Příručka doktorským studiem je téměř hotová i s překladem do 
angličtiny, na kterém se podílejí studenti FP. Čeká se na podklady ze dvou fakult, následně se 
začne tvořit web. 

▪ IFSP: Do 2. kola IFSP bylo doručeno 24 návrhů. Komise IFSP ohodnotila všechny návrhy a oce-
nila celkem 12 návrhů ve výši 187 000 Kč. Po schválení zápisu komise budou informace zveřej-
něny na webu SK AS VUT. 

 
 

7. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Informace o přípravě Pravidel Rozpočtu VUT v Brně – Teze pro rok 2023 

 
Předseda AS Hanáček úvodem zrekapituloval, že od minulého zasedání AS VUT se uskutečnila dvě 
zasedání EK AS VUT konaná ve dnech 15. 11. a 29. 11. 2022, od 10:30 hod. (vždy po skončení 
zasedání kolegia rektora). Před těmito zasedáními poskytl rektor Janíček členům EK AS VUT doku-
menty týkající se přípravy Pravidel Rozpočtu VUT v Brně – Teze pro rok 2023, které byly zpracovány 
a průběžně upravovány na základě připomínek děkanů fakult /ředitelů VŠ ústavů a na zasedáních 
EK podrobně informoval o přípravě Pravidel rozpočtu VUT pro rok 2023.  

Dále členové EK obdrželi během zasedání komise dne 29. 11. 2022 část pravidel rozpočtu týkající 
se rozdělení DKRVO, které zpracoval prorektor Weiter; tento dokument byl promítnut na zasedání 
kolegia rektora před jednáním EK a proběhla zde diskuse s děkany fakult / řediteli VŠ ústavů. Rektor 
Janíček na EK přednesl komentář k této aktuálně předložené verzi a znovu konstatoval, že se pro-
zatím jedná o pracovní verze dokumentů, které budou opět diskutovány v rámci vedení fakult / sou-
částí VUT a teprve poté bude po projednání jejich připomínek předložen AS VUT k projednání návrh 
Pravidel Rozpočtu VUT v Brně pro rok 2023.  

Rektor Janíček na dnešním zasedání AS sdělil, že během tohoto týdne budou domodelovány po-
slední výpočty, Pravidla rozpočtu pro rok 2023 budou zpracována začátkem ledna i v textové po-
době. S ohledem na energetickou situaci má VUT předem nasmlouvány finance na úhradu energií. 
Dále rektor Janíček promítl prezentaci a přednesl podrobný komentář týkající se návrhu na rozdělení 
institucionální podpory – DKRVO v roce 2023. Následovala krátká diskuse účastníků zasedání AS 
týkající se přípravy Pravidel rozpočtu 2023, v jejímž průběhu vystoupili zejména doc. Jaroš a RNDr. 
Popela.  

https://radavs.cz/RVS-1.html
https://radavs.cz/RVS-60-version1-rvs_informace_z_15_zasedani_predsednictva_24112022.pdf
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 Další ekonomické záležitosti 

 
Dle sdělení předsedy EK AS VUT RNDr. Popely se bude další zasedání EK AS VUT konat za týden, 
tj. v úterý 13. 12. 2022 od 10:30 hodin (nezávisle na skončení jednání kolegia rektora). Další EK AS 
VUT se bude konat dne 16. 12. 2022 v 10:30 hod. a dne 21. 12. 2022 od 13:00 hodin. 
 
 

8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Dodatek č. 6 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT 
 
Návrh Dodatku č. 6 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT předložil kancléř Gregorek z pověření 
rektora Janíčka e-mailem dne 21. 11. 2022, se žádostí o projednání ve zkrácené předkládací lhůtě 
a s krátkým komentářem – členové AS VUT obdrželi dokumenty e-mailem v tento den, návrh byl 
uložen na Sharepointu AS VUT. Předmětem změny je reakce na rozhodnutí rektora, kterým dochází 
ke zrušení Kariérního centra a redistribuci jeho činnosti mezi OMVV a ICV. Dále je blíže specifikován 
úkol Ekonomického odboru a Oddělení hlavního ekonoma Rektorátu. Součástí dokumentů je 
stručná důvodová zpráva, dodatek byl připraven PrO Rektorátu a autorizován rovněž kvestorkou 
Němcovou. 

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila e-mailem předsedovi AS VUT, že není potřeba, aby 
se tímto zabývala LK AS VUT, protože se jedná o technickou změnu v organizaci Rektorátu.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k předloženému návrhu nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 6 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 6 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
 Dodatek č. 1 k Řádu výběrových řízení VUT 
 Dodatek č. 1 ke Mzdovému řádu VUT 

 
Návrhy Dodatku č. 1 k Řádu výběrových řízení VUT a Dodatku č. 1 ke Mzdovému řádu VUT před-
ložil kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka e-mailem dne 30. 11. 2022 – bezprostředně ro-
zeslány všem členům AS VUT, uloženy na Sharepointu.  
Komentář kancléře Gregorka: „Výše uvedené dva dodatky reagují na diskusi, která vznikla při přípravě 
nového Řádu výběrových řízení VUT a zaváddí změny, které rektor Janíček přislíbil. Současně dodatek Mzdo-
vého řádu VUT navrhuje zvýšení mzdových tarifů na VUT v termínu od 1. 4. 2023.“   

Kancléř Gregorek na dnešním zasedání AS konstatoval, že se původně předpokládalo projednání 
těchto dodatků na dnešním zasedání AS VUT, ale rektor Janíček na včerejší poradě vedení rozhodl, 
že nežádá schvalování dnes, ale pouze zahájení projednání. Hlasování o schválení tedy proběhne 
na dalším / lednovém zasedání AS VUT.  

Dále rektor Janíček sdělil krátký komentář, v němž konstatoval, že se jedná o technické novely vnitř-
ních předpisů, které dle jeho názoru představují posun v rámci VUT dopředu. O těchto změnách 
proběhly diskuse na předchozích jednáních EK AS VUT za účasti rektora. Cílem změn jsou možnosti 
zajistit paralelně kvalifikační rozvoj ve dvou oblastech – odborného rozvoje akademického / vědec-
kého, přijímat do vědeckých pozic mladé doktorandy a vypořádat se s tím, že je degradační, když 
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se doposud stávají pouze THP pracovníky, což v této souvislosti rovněž poškozuje VUT. Tato pro-
blematika je paralelně řešena i v rámci Dodatku č. 1 k Řádu výběrových řízení VUT. Dále rektor 
sdělil, že návrh na zvýšení mzdových tarifů v rámci Mzdového řádu VUT byl projednán s děkany 
fakult. VUT je jedna z posledních vysokých škol, která v této oblasti oproti jiným vysokým školám nic 
neudělala.  

Předseda AS doc. Hanáček na závěr konstatoval, že vzhledem k dané problematice by se těmito 
návrhy měla zabývat EK AS VUT. Členové AS vzali výše uvedené skutečnosti na vědomí s tím, že 
hlasování o schválení předložených dodatků proběhne na zasedání AS VUT konaném v lednu 2023.  
 
 

9. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST 
 
 Návrh rektora na doplnění Vědecké rady VUT  

 
Návrh na doplnění Vědecké rady VUT o nově zvoleného děkana Fakulty architektury Ing. arch. 
Radka Suchánka, Ph.D. (součástí návrhu je CV navrženého kandidáta) předložil kancléř Gregorek 
z pověření rektora Janíčka e-mailem dne 21. 11. 2022 – návrh byl bezprostředně rozeslán všem 
členům AS VUT, uložen na Sharepointu AS VUT. Dle sdělení kancléře Gregorka emeritní děkan FA 
Kristek na vlastní žádost podá koncem tohoto roku vzdání se členství ve Vědecké radě VUT, jak 
umožňuje Statut VUT. Následně rektor Janíček se souhlasem AS VUT jmenuje nového děkana FA 
Ing. arch. Radka Suchánka, Ph.D. členem VR VUT.  

Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že pokud bude AS VUT chtít předložený návrh schválit, bude 
muset nejprve hlasovat o zkrácení předkládací lhůty. Členové AS VUT po krátké diskusi hlasovali 
o schválení níže uvedených dvou usnesení – první usnesení se týkalo zkrácení předkládací lhůty, 
hlasování o druhém usnesení proběhlo tajně (dle Jednacího řádu AS VUT, článku 9 odst. 6 písm. a).   
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu rektora na doplnění Vědecké rady VUT o nového děkana FA Ing. arch. 
Radka Suchánka, Ph.D.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT schvaluje návrh rektora na jmenování nového děkana Fakulty architektury 
VUT Ing. arch. Radka Suchánka, Ph.D.  členem Vědecké rady VUT. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
 
 

10. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že v oblasti pedagogiky není aktuálně nic k projednání.  
 
 

 11. RŮZNÉ   
 
▪ Termíny zasedání AS VUT v I. pololetí roku 2023: Předseda AS VUT doc. Hanáček podal návrh 

na schválení termínů zasedání AS VUT konaných v I. pololetí roku 2023. Dle sdělení rektora 
doc. Janíčka se bude první zasedání kolegia rektora konat v úterý 10. 1. 2023. 
I. Alternativa:  
17. 1., 14. 2., 14. 3., 11. 4. (úterý po Velikonocích), 9. 5. (úterý po státním svátku 8. 5.) a 6. 6. 
2023. Výjezdní zasedání AS VUT ve dnech 27. 6. – 29. 6. 2023) (po 3 týdnech). 
II. Alternativa:  
31. 1., 28. 2., 28. 3., 25. 4., 23. 5. 2023. Výjezdní zasedání AS VUT 27. 6. – 29. 6. 2023 (po 5ti 
týdnech). 
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Následovala diskuse členů AS VUT, po které členové AS hlasovali o schválení níže uvedeného 
usnesení.  

 
 
Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje termíny zasedání AS VUT v I. pololetí roku 2023: 
31. 1., 28. 2., 28. 3., 25. 4., 23. 5. 2023. Výjezdní zasedání AS VUT 27. 6. – 29. 6. 2023. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
▪ Ing. arch. Galeová a Ing. arch. Šoborová informovaly o akcích Fakulty architektury týkajících se 

zejména probíhajících přednášek a vernisáží.  
 
Vzhledem k tomu, že žádné další informace členové AS VUT neměli, poděkoval předseda AS doc. 
Hanáček na závěr účastníkům dnešního zasedání za účast, popřál všem krásné Vánoce a Šťastný 
Nový rok 2023 a ukončil jednání.  

Rektor Janíček poděkoval členům AS VUT za spolupráci a popřál hezké a klidné Vánoční svátky, s 
většinou členů AS VUT se ještě určitě setká v rámci plánovaných prosincových zasedání EK AS 
VUT, na závěr rektor Janíček sdělil, že se těší na další přínosnou spolupráci se členy AS VUT.  

 

 

   

 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 11/2022 DNE 6. 12. 2022 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 10/2022 ze dne 8. 11. 2022 – verzi ze 
dne 1. 12. 2022.  
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací lhůty 
k projednání návrhu Dodatku č. 6 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT.  
 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 6 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT.  
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací lhůty 
k projednání návrhu rektora na doplnění Vědecké rady VUT o nového děkana FA Ing. arch. Radka Su-
chánka, Ph.D.  
 
UAS 7 TAJNÉ HLASOVÁNÍ 

Akademický senát VUT schvaluje návrh rektora na jmenování nového děkana Fakulty architektury VUT 
Ing. arch. Radka Suchánka, Ph.D.  členem Vědecké rady VUT. 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje termíny zasedání AS VUT v I. pololetí roku 2023: 
31. 1., 28. 2., 28. 3., 25. 4., 23. 5. 2023. Výjezdní zasedání AS VUT 27. 6. – 29. 6. 2023. 
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Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 31. 1. 2023 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


